

Viby Sogns Menighedsråd  
Grundtvigsvej 4  
8260 Viby J

Blad nr. 829  
Den 19. marts 2024  
Møde kl. 17.30  
i Viby Sognegård  
Der er mad efter mødet og kaffe  
og kage under mødet



| Dagsorden   | Beslutning/referat   |
|---|--|
| <b>Til stede:</b> Lise Barnkob, Line Villefrance, Hans Chr. Feindor-Christensen, Jørgen Bardung, Jette Fisker Pedersen, Lis Andersen, Kai Frank Nielsen, Jytte Kristensen, Jonna Bøtker, Kirsten Bjerre, Vera Hareskov og Ingelise Ryom Emdorf.<br><b>Kirkegårdsleder og pers. repræsentant:</b> Trine Klink Raunkjær<br><b>Referent:</b> Mie Lomborg | <b>Fraværende:</b><br>Anna Boline, Ingelise Ryom Emdorf  |
| Salme/sang  | Nr. 63 fra højskolesangbogen   |
| <b>Punkter til beslutning</b>   |  |
| 1. Godkendelse af dagsorden   | Godkendt   |
| 2. Godkendelse af årsregnskabet for 2023  | Regnskabet er godkendt.<br><br><i>Viby Sogns Menighedsråd, CVR-nr. 44108216, Regnskab 2023, Afleveret d. 18-03-2024 14:41</i>  |
| 3. Drøftelse og bekræftelse af regnskabsinstruks.   | <b>Regnskabsinstruks:</b><br>Regnskabsinstruksen er dags dato godkendt.<br><br><b>Anden underskrift ved køb på kirkegården:</b><br>Det er på mødet besluttet, at formanden for kirke- og kirkegårdsudvalget bliver personen, som signerer faktura som anden godkender. |
| 4. Bevilling på kr. 2000 til konfirmandarrangement, bl.a. vedr. salg af brugte konfirmandkjoler m.v.  | Der bevilges 2000 kr. til et arrangement i 2025 vedr. salg af brugte konfirmandkjoler m.v.   |
| <b>Punkter til drøftelse</b>  |  |

|   |   |
|---|---|
| <p>1. Vore rutiner og procedure i forbindelse med medarbejderes ferier, kurser, sygdom m.v.</p> | <p>Der gives udtryk for, at der er behov for bedre skiltning i sognegården. Det undersøges i personalegruppen, om der er et forslag til skiltning i sognegården.</p>  |
| <p><b>Referater fra udvalgene</b></p>   |   |
| <p>a) Forretningsudvalget</p>   |   |
| <p>b) Kirke- og kirkegårdsudvalget</p>  | <p>Der har været afholdt møde d. 13.03.24.</p> <p><b>Projekt "Kirke i græs":</b><br/> Ved projekt "Kirke i græs" er der en række sten, som skal flyttes. Det overvejes, om der skal oprettes et lapidarium.<br/> Ugen efter påske påbegyndes nedlægning af stier.<br/> Der er fokus på, at menigheden skal orienteres om projekt "Kirke i græs".</p> <p>Ikke-anonyme kistebegravelser i skoven lukkes der ned for, da kisterne river rødderne over på træerne.</p> <p><b>Kølerum i kapel:</b><br/> Vi har fået indhentet tilbud på køleanlæg til kølerum. Tilbuddet skal sendes ind til provstiet. Pengene er bevilliget fra provstiet.</p> <p><b>Placering af donation, skib:</b><br/> Udvalget skal undersøge, hvor donationen fra Eivind vedr. kirkeskib skal placeres henne, evt. i kirken.</p> |
| <p>c) Stående udvalg (Bygningsudvalg)</p>   | <p><b>Ny dør til sognegården:</b><br/> Der skal indhentes tilbud på en ny dør til sognegården. Inden der træffes en afgørelse om, hvilken dør der skal købes, skal tilbuddet med på MR-møde.</p>  |

|                         |   |
|-------------------------|---|
|                         | <p><b>Robotplæneklipper:</b><br/>Bygningsudvalget skal arbejde videre med køb af robotplæneklipper til græsset ved sognegården.</p> <p><b>Gulv i sognegården:</b><br/>Der er kommet vandskade i gulvet. Kai er i samarbejde med en tømrer i gang med at udarbejde skaderne.</p> <p><b>Anlægning af have ved præsteboligen:</b><br/>HC tager kontakt til gartneren i forbindelse med projektet for at få startet processen op omkring anlægning af have her i foråret.</p> <p><b>Gelænder til kælderskakt ved sognegården:</b><br/>Bygningsudvalget skal lave en risikovurdering af gelænderet ved kælderskakten ved sognegården. Det vurderes umiddelbart for lavt.</p> |
| d) Aktivitetsudvalg     | <p><b>Sogneferien:</b><br/>Sogneferien har fået bevilliget 10.000 kr. af sognestøtten til bus til turen.<br/>Jytte og Lis fra MR er de ansvarlige på turen.</p> <p><b>Sogneudflugt:</b><br/>Der er søgt om støtte til turen ved en fond, vi afventer svar.</p>  |
| e) PR-udvalg            | <p><b>Menighedsrådsvalget 2024:</b><br/>Den 14. maj 2024 er der orienteringsmøde om valget. Der er på mødet givet input til udarbejdelse af brochure vedr. valget. Det er besluttet, at der meget gerne må sendes yderligere input til brochure til Vera og Jette.</p>  |
| f) Relations-udvalg     |   |
| g) Elsterverda-udvalget | <b>Besøg fra Elsterverda:</b>   |

|  |   |
|--|---|
|  | Besøget fra Elsterverda er forløbet rigtig godt i forrige weekend. Vi er inviteret til 30. års jubilæum ved Elsterverda om to år (år 2026). |
| h) Arbejds miljøudvalget   | Vores APV-mappe kommer nu til at stå i vores personalekøkken.   |
| i) Forældre-, unge- og børneudvalg   |   |
| j) Diakoniudvalg   |   |
| k) Gudstjenesteudvalg  |   |
| l) Valgbestyrelsen   |   |
| m) Bæredygtighedsudvalg  | <b>Grøn Kirke:</b><br>Der skal følges op på vores mulighed for at blive Grøn Kirke.   |
| <b>Orienteringspunkter - skrivelser og meddelelser</b>                             |   |
| Tages kun op til drøftelse, hvis der er kommentarer fra menighedsrådets medlemmer. |   |
| Frivillig-folder (Jette og Mads har lavet et bud på en frivillig-folder)           |   |
| Nyt fra præsterne:   |   |
| Nyt fra kontaktpersonen:   |   |
| Eventuelt:   |   |
| Adgang til sikringsrum:  | Mie og Mads følger op på muligheden for, at alle fra MR og personale får adgang til sikringsrummet.   |
| Dagsorden til næste møde:  |   |
| Punkter til næste gang:  | Budget 2025   |
| Næste ordinære møde er den:  | Tirsdag d. 16. april kl. 17.30  |

**Til underskrift:**

*[Handwritten signature]*

Jette Fisher  
Vera Harskov

Lise Bamholt

Karsten Nielsen

Lene Ullegrance  
Christensen  
Lonna Bøcker  
Jytte Jørgensen  
*[Handwritten signature]*